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Bijdrage Najaarsnota en begroting 7 november 2019 
 

Mijnheer de voorzitter, 
 
Vandaag liggen er twee financiële stukken voor ter bespreking. We zullen alleen bij 
de begroting stil staan.  
 
Begroting 2020 
Net als vorig jaar staat de begroting bol van de uitvoeringsvoornemens. Wij zijn dan 
ook heel benieuwd hoe de jaarrekening 2019 er straks zal uitzien. Zouden veel van 
die voornemens gerealiseerd zijn en zo ja of nee, is dat dan een graadmeter voor  
het jaar 2020? De tijd zal het leren.  Eén ding is sinds de begrotingsbehandeling 
vorig jaar wel veranderd. Nadat wij ons vorig jaar afvroegen of onze lokale 
erepenningen nog wel uitgereikt worden en daarover een motie ingediend hebben, 
zien we dat het college het afgelopen jaar goed gebruik heeft gemaakt van deze 
gemeentelijke onderscheidingen . Daar wil ik het college een compliment voor geven! 
 
Dan de begroting zelf. Het is uitermate teleurstellend dat het college zich niet tot het 
uiterste heeft ingespannen om de begroting voor 2020 sluitend te maken. De 
wethouder meldde vorige week dat hij de stad niet wilde belasten met het snijden in 
budgetten omdat er een incidenteel tekort is. Wij denken dat met enkele maatregelen 
het tekort wel te sluiten zou zijn geweest. Maar ja, er zijn maar weinig partijen in deze 
raad die zich hier nog druk over maken. Dan doen wij het ook maar niet. 
  
De reserve van het Grondbedrijf mag zich in grote belangstelling verheugen. De 
afgelopen maanden hebben wij de volgende voorstellen gezien die mogelijk komen 
shoppen bij deze reserve: upgrade City, Rijnhuizen en SPZ. Als we alle drie deze 
projecten hun zin geven, is de reserve van het grondbedrijf in één keer verdwenen. 
Dat lijkt ons niet de bedoeling. Daarvoor dienen wij een motie waarin wij raad en 
college oproepen om eerst een debat met elkaar te voeren over de inzet van deze 
reserve alvorens wij de gelden weg geven aan wie het eerste komt en dus het eerste 
maalt. 
 
Er zijn nog enkele andere onderwerpen waar we bij stil willen staan. 

- In 2021 bestaat onze gemeente 50 jaar. In de begroting lezen we dat de 
voorbereidingen in 2020 gaan beginnen. Wij willen graag weten op welke 
wijze de raad bij de voorbereidingen betrokken gaat worden. Komt er een 
afvaardiging van de raad in de voorbereidingsgroep? 

- We geven jaarlijks veel geld uit om het imago van Nieuwegein op te poetsen. 
Maar letten wij ook op de reclames langs de wegen die onze bezoekers ook 
zien. Als ik vanaf de A27 Nieuwegein binnen rijd, is het eerste vrij groot 
opvallende reclamebord dat ik zie een reclame van een gerenommeerd 
advocatenbureau die met levensgrote letters schrijft: Scheiden?. Dan vraag ik 
mij af: is dat nu een eerste indruk die je als stad wil afgeven? Kan het college 
in gesprek gaan met dergelijke adverteerders om te kijken of er niet voor een 
ander aanbod reclame kan worden gemaakt? 
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- In de begroting staat bij het thema wonen dat wij grip willen krijgen op de 

middeldure huur. Dat is hard nodig en wij hadden dan ook verwacht dat u 
daadkrachtige maatregelen zou benoemen in de beschrijving van wat u er 
voor gaat doen. Toch stelt ons dat dan teleur. In de uitwerking op een paar 
bladzijden verder is het doel niet meer terug te vinden en is het ook veel 
breder getrokken. Er wordt in één van de bullets gesteld dat er beleid 
opgesteld gaat worden waarmee meer middeldure huur wordt gerealiseerd, 
maar er is nog geen spoor van dat beleid terug te vinden in de begroting. Hoe 
ver is het college met het opstellen van dit beleid en wanneer kunnen wij een 
beleidsstuk tegemoet zien? 

- Bij de begrotingsbehandeling 2019 vorig jaar op 8 november hebben wij motie 
54 ingediend die opriep om vanaf begroting 2020 een streef- en realisatiecijfer 
voor het aantal middeldure huurwoningen in de begroting op te nemen. Deze 
motie is met 25 stemmen voor aangenomen. We zien echter geen enkel cijfer 
rondom de middeldure huurwoningen opgenomen op pagina 163 van de 
begroting. Waarom heeft het college geen gehoor gegeven aan de motie? 

- Betere buurten: In de raadsvergadering van mei 2019 (toen we Fokkesteeg 
zuid vaststelden) hebben wij gevraagd om een keuzematrix van 64 buurten op 
te stellen, zodat ook aan buurten die nog niet aan de beurt zijn, kan worden 
uitgelegd aan de inwoners waarom zij niet zijn uitgekozen. Ons was namelijk 
opgevallen dat de keuzecriteria uit elkaar liepen. De wethouder heeft expliciet 
gezegd dat er in 2019 een evaluatie zou komen van het traject tot nu toe (dat 
wordt dus nu blijkbaar 1e kwartaal 2020) en er is nooit uitgesproken dat het 
college zelf via de begroting een buurt zou uitkiezen, zoals nu gebeurd met 
het Kerkveld. Zeker niet als er nog een evaluatie moet komen. Ik hoor graag 
waarom het college ons via de begroting deze impliciete besluitvorming 
voorstelt.  

- De afvalstoffenheffing gaat omhoog. Wij worden niet blij van de uitspraken van 
de wethouder van financiën en zijn partij dat de verhoging van de 
afvalstoffenheffing te danken is aan VVD, SP en ChristenUnie. Zijn collega 
wethouder heeft duidelijk uitgesproken dat de autonome kostenstijging de 
grootste boosdoener is. Ik roep de wethouder en de PvdA op om in navolging 
van hun eigen lijfspreuk wel het eerlijke verhaal te blijven vertellen! 

 
Voorzitter, 
Ik kom tot een afronding. We danken het college en het ambtelijk apparaat voor al 
het werk dat zij voor de gemeente Nieuwegein doet. De ChristenUnie wenst de raad, 
het college en alle medewerkers van harte God’s Zegen toe bij het opbouwen van 
deze gemeente. 
 
M.J. Monrooij,  
fractievoorzitter ChristenUnie   
7 november 2019 


